
 

 
 
 
 

GroenLinks Zuid-Holland - Verslag Provinciale 
Ledenvergadering 
Datum: 24 april 2024 
Tijd: 19:30  
Locatie: Online 
 

agendapunt Onderwerp 

1 Opening (Myra Zeldenrust) 
 

• Myra Zeldenrust opent als voorzitter om 19.32 de vergadering 
• Myra deelt een aantal vergaderafspraken. Anna Robin beheert de chat 

waar vragen kunnen worden gesteld. De vergadering wordt niet 
opgenomen. Na de plv is er ruimte om nog na te praten. Als er 
behoefte is aan een specifiek onderwerp mag dit in de chat worden 
gedeeld. 

• De notulen worden vastgesteld. Er zijn geen opmerkingen 
 

2 Financieel Jaarverslag & advies kascommissie (Joop Kunst) 
 

Joop Kunst over het financieel jaarverslag:  

• De landelijke bijdrage was veel hoger door extra geld campagne 

• Meer giften gekregen door fractie bijdrage aan campagne 

• Communicatie kosten waren lager door hosting kosten betaald in 2022 

• De kosten voor zaalhuur waren lager maar plv nov nog niet betaald, 
verder voordelige locaties 

• Veel meer uitgegeven aan verkiezingen, met overleg landelijk extra 
bijdrage 

• Minder uitgegeven aan extra 
activiteiten/themabijeenkomsten/werkgroepen 
 

Mark Hopman: Zijn de kosten gesplitst in Provinciale Staten (PS) en Tweede 
Kamer campagne? Joop: Wij hebben alleen uitgegeven aan de PS campagne 
 
Casper van Vliet: Is er niets uitgegeven aan werkgroepen omdat deze niet actief 
zijn geweest? Joop beaamt dit. 
 
Eduard Nijensteen geeft input namens de kascommissie:  

• Controle gedaan, alle bonnetjes zijn goed te volgen.  

• Hogere kosten verkiezingscampagne is opvallend maar afstemming met 
landelijk goed.  

• Goed dat er gelijk een reservering is gedaan voor volgende verkiezingen. 

• Aantal posten zoals thema’s en werkgroepen zijn leeg en dit is afgelopen 
jaren eerder voorgekomen. In principe geen probleem, maar advies aan 
bestuur om te kijken of dit anders ingericht kan worden om te zorgen dat 
geld nuttig gebruikt wordt. 

• Advies om te kijken of overtollige bedragen op de betaalrekening gezet 
kunnen worden op een spaarrekening i.v.m. rente. 

 
Ate Flapper complimenteert de Kasco 



 
Joop is het eens over opmerking posten thema’s/werkgroepen. De spaarrekening 
is vanwege kostenbesparing tijdens corona opgezegd 
 
Sinan: De fractie heeft zelf nog meer bijgedragen aan campagne. 
Joop: klopt, deze is ook verwerkt in het resultaat: giften en hogere uitgave 
 
Winnifred Ferro: Hoe hoog was de bijdrage van de fractie? Wat als ze niets 
bijdragen, kunnen we dan nog evenveel uitgeven? 
Joop: We hebben 92.000 uitgegeven, als we evenveel sparen als nu kunnen we 
zonder extra bijdrages niet hetzelfde bedrag weer uitgeven. 
 
Winnifred bedankt de fractie voor hun grote bijdrage. 
 
Casper: De uitgaven voor de volgende campagne beginnen 2026 al dus we 
kunnen geen extra jaar sparen. Joop: Grootste gedeelte geef je wel uit in 2027 
aan advertentiekosten 
 
Het financieel jaarverslag wordt per digitale acclamatie goedgekeurd door de plv 
 
Myra bedankt Joop en de kascommissie 
 

3 Update fractie - één jaar linkse samenwerking (Sinan Özkaya) 
 

Sinan Özkaya, namens de fractie: 

• We zien het niet echt meer als samenwerking met maar als 1 club sinds 
het 1 fractie is geworden in september. Door deze samenwerking 
hebben we nu 9 zetels. Veel Statenleden zijn afwezig i.v.m. bijeenkomst 
waterschappen. 

• We zijn nu rond de 8 maanden bezig, en het bevalt goed met de coalitie 
met BBB, VVD en CDA. Zoals vorige alv toegelicht. De fractie ziet zich ook 
als hoeder van het akkoord. Aantal belangrijke punten binnengehaald 
zoals woningbouw en natuurgebieden. Bijvoorbeeld dat we eventueel 
boeren kunnen uitkopen, met dank aan Adem & Marieke.  

• Anna koning houdt zich als gedeputeerde bezig met Woningbouw. De 
wet betaalbare huur heeft effect op onze provincie. Er is ruzie met Hugo 
de Jonge over 40% huur bij nieuwbouw. Binnenkort is er een 
commissiedebat, met Statenleden Marleen en Tijmen. Sinan heeft zelf de 
handen vol aan alles er omheen. Hopelijk lossen we de ruzie met 
landelijke overheid op want we willen allen betaalbaar wonen. Wij zijn 
hier aan gecommitteerd, en trots op waar we voor staan. 

• We hebben Rotterdam the Hague airport op de agenda weten te krijgen. 

• Onze fractie is de fractie met de meeste vragen, over bijv. Chemours, 
EMK terrein, strandtenten etc. Daarmee zijn we agenda zettend. 

• Kracht van samenwerken: Wij kunnen dossiers goed verdelen en hebben 
meer deskundigen/tijd om dossiers op te pakken./profileren op dossiers 

• Slag gemaakt in circulaire economie: raakvlakken met verschillende 
onderwerpen, zo ook ruimtelijke puzzel. Berend heeft onlangs nog een 
coöperatief wind park geopend. 

• We hebben twee toffe ondersteuners; Nelleke Boerkel en sinds kort 
Daphne Visser als fractie coördinator met als rol om netwerken op te 
zetten. 



• We hadden onlangs een eerste raadsledendag op het provinciehuis: Met 
raadsleden uit heel Zuid-Holland gehad over wonen en natuur; maar 
vooral ook om elkaar te leren kennen. Dit samen met PvdA en GL. Dit 
soort dingen gaan we vaker organiseren 

 
Mark: Hebben jullie een reflectie over Chemours? Sinan: Alle statenleden zien 
dat er iets moet gebeuren maar wettelijke middelen beperkt. Het ligt 
voornamelijk bij landelijke wetgeving. Adem en Mieke zijn contactpersoon 
hiervoor. 
 
Menno Kreukniet: Hoe is het met het burgerberaad? Tijmen Lamers: Het is nu 
een jaar geleden opgeleverd, we hebben 3 burgerraden met 113 adviezen aan de 
provincie. 15 mei maken we besluiten. Insteek van de fractie is zoveel mogelijk 
de adviezen overnemen. Er is veel steun daarvoor in de Staten. Tijmen merkt wel 
dat het nog experimenteren is. Komende periode hebben we nog 2 
burgerberaden waar we leerpunten daarvoor mee nemen. Bijv. meer gefocuste 
vragen. Deelnemers zijn tot nu toe tevreden. Sinan: vandaag benaderd door VU 
die opnieuw een evaluatie gaat doen. Laten we verder gaan met experimenteren 
en implementeren. 
 
Casper: Hoe is samenwerking met andere partijen, zijn er nog spanningen op 
dossiers? Sinan: Uiteraard zijn er ook spanningen. Er is ook veel tijd en energie in 
samenwerking gestoken omdat achtergronden en gedachten verschillen. 
Discussie over waterpeil bijvoorbeeld. Langzaam worden we het eens over de 
noodzaak van een hoger waterpeil. BBB heeft zorgen voor boeren. 
 
Winnifred: Hoe is de samenwerking met waterschappen? M.b.t. kaderrichtlijn 
water, gebrek aan drinkwater en verrassende stoffen in water. Sinan: Vandaag 
zijn ze hier op het provinciehuis over in gesprek. Er is goede samenwerking. 
Inhoudelijk weet Adem meer. 
 
Ate: Kan de provincie meer doen op het terrein handhaving/menskracht 
waterschappen? Sinan: Gedeputeerde CDA heeft plan voor versterking van bijv. 
omgevingsdiensten. Met wetswijziging is het nodig om klaar te staan hand te 
kunnen haven. 
 
Menno: Hoe zien jullie de ruimte die van landelijk komt? Sinan: Flinke procedure; 
de portefeuille ligt bij Anna Koning. De boodschap Water en Bodem is sturend 
 
Silvia: Hoe voorkom je dat nieuwe natuur niet alleen gemaakt wordt van kleine 
boeren en dat grote intensieve bedrijven weer gespaard blijven? Bijv. praktijken 
rond Bodegraven. Sinan: gelukkig is er niet heel veel intensieve veeteelt in Zuid-
Holland. Relatief kleine boeren 100-200 koeien. We moeten oppassen dat we 
meer ruimte gaan innemen voor dezelfde hoeveelheid koeien terwijl koeien in de 
stal blijven. Bedrijven die stoppen zijn inderdaad wel vaak kleinschalig. 
 
Myra bedankt Sinan voor de toelichting 
 

4 Proces linkse samenwerking (Bastiaan de Leeuw) 
 

Bastiaan de Leeuw van het landelijk bureau vertelt over de samenwerking met de 
PvdA.  



• Bastiaan geeft aan contactpersoon te zijn voor Raadsleden & Statenleden 

• Leuk om van Sinan te horen hoe samenwerking kan gaan. Er wordt op 
steeds meer plekken samengewerkt met de PvdA: 1e kamer, ZH, 2e 
kamer, nu in Europa. Met name na val kabinet is de samenwerking 
gegroeid. 

• Daarnaast is er steeds meer samenwerking op lokaal niveau door bijv. 
campagne voeren. Vanzelf kwam de vraag op hoe we het gaan doen in 
verkiezingen in 2026. Het is nu al een actuele vraag waar afdelingen aan 
de gang kunnen gaan. 

• Samenvoeging aanduidingen;=2 partijen op 1 lijst 

• Er is een routekaart samen gemaakt met collega van de PvdA. Gericht op 
ondersteunen afdelingen met proces richting verkiezingen. Onderdeel is 
een stappenplan met 6 stappen. Stappen 4,5,6 zijn nog niet uitgewerkt 
en komen na besluit wel/niet samen mee doen aan verkiezingen. Veel is 
gericht op alv in najaar. 

• Er is veel verscheidenheid aan afdelingen. De routekaart is geen 
blauwdruk hoe het per se moet, dus vertaal het naar eigen situatie 
binnen je afdeling. Een paar dingen moeten wel duidelijk zijn. Wij 
hebben ons ook gecommitteerd aan statuten van de PvdA: 15 maanden 
voor de verkiezingen moet er een besluit genomen worden hoe mee te 
doen: i.e. december dit jaar. Daarvoor moeten de eerste 3 stappen al 
rond zijn. 
 

Stap 1 kennismaking en verkenning:  

• Wie heeft welke rol: leden beslissen, bestuur is verantwoordelijk voor 
het proces, input van de fractie is belangrijk want hun moeten het 
uiteindelijk doen 

• Leden moeten instelling gebracht worden om te kunnen stemmen. Er zijn 
verschillende vormen van linkse samenwerking; van geen samenwerking 
tot samenvoeging van aanduidingen, daartussen nog een aantal vormen 
zoals apart meedoen aan verkiezingen maar wel vasthouden bij 
onderhandelingen. 

• Elke vorm heeft voor- en nadelen. Als 1 lijst kan je ook niet meer terug 
uit samenwerking. 

• Op veel plekken zien we dat het nooit groot botst op inhoud maar in de 
praktijk botst het op cultuurverschillen. Input fractie is belangrijk, om 
ervaringen delen 

• Hoe kijken de leden naar samenwerking? Ledengesprekken zijn een 
goede manier om ook aan bewegingsopbouw te doen.  Belangrijke 
manier om input op te halen 

• Input gebruiken voor vervolgstappen; binnen afdeling moet er meer 
toenadering gezocht worden met de PvdA bijv. met kader gesprekken 
elkaar beter leren kennen/verschillen blootleggen. 

 
Stap 2: najaars alv 

• Kan ook met digitale raadpleging. Landelijke raadpleging wordt 
waarschijnlijk gedeeld. 

• Bestuur legt voorstel in, met o.a. de vorm, leden beslissen 
 
Stap 3:  



• Indien gaan voor 1 lijst; samenwerkingsovereenkomst vaststellen. Bijv. 
welke naam/kandidatenprocedure etc. 

 
Casper: Hoe verhoudt de landelijke campagne met lokale campagne waar 
misschien niet wordt samengewerkt.  Bastiaan: Dit is nog niet duidelijk. Veel van 
dit soort vragen zijn er nog, bijv. verschillende afdrachtsregeling; afdelingen die 
niet dezelfde gemeentes bevatten. We willen inderdaad geen ongemakkelijke 
billboards. 
 
Geerke van t Veer: Op welke momenten wordt de samenwerking geëvalueerd? 
Bastiaan: Dit is aan de afdelingen zelf. Blijf in gesprek en evalueer vooral 
 
Sara de Waal: Wanneer komen er richtlijnen over hoe je kadergesprekken voert? 
Bastiaan: In de routekaart op Plek staan al gesprekhandleidingen. Binnenkort 
komt een bericht op plek over de stemtool die beschikbaar komt, vragen kunnen 
altijd naar mij. 
 
Ate: Uitgaande dat we nog 2 organisaties zijn, is het zo’n probleem dat er twee 
afdrachtsregelingen zijn? Bastiaan: in principe niet, maar er is een wens onder 
raadsleden om het meer gelijk te trekken. Hier wordt aan gewerkt. Sinan: in onze 
fractie ook; zelfde werk maar andere afdracht, wordt soms als oneerlijk gezien. 
 
Judith van Vliet: Hoe zit dat met dubbelleden? Bastiaan: Als je, je meldt voor de 
lijst moet je melden of je dat voor GroenLinks of de PvdA doet 
 
Joop: Sommige afdelingen werken samen met andere partijen, valt dat hier 
volledig buiten? Bastiaan: Het kan met D66 of een andere partij is ook mogelijk; 
kan ook met meer dan 2 partijen maar in de praktijk is het overal met de PvdA. 
Richtlijnen zijn hetzelfde. 
 
Myra bedankt Bastiaan voor zijn toelichting van het proces. 
 
 

5 Update bestuur (Myra Zeldenrust) 
 
Myra geeft een update namens het bestuur 

• Richard Iqbal heeft afscheid genomen om persoonlijke redenen. Er is 
ruimte voor een nieuw bestuurslid. 

• Roel Schoenmakers is bezig met debatcafés, in samenwerking met 
afdelingen. De eerste is waarschijnlijk in juni. Enthousiaste afdelingen 
kunnen zich melden bij Roel. Inmiddels hebben drie afdelingen  zich 
aangemeld. Inhoud /wanneer/waar wordt nog gecommuniceerd. 

 
Mark denkt dat Rotterdam interesse heeft 
 

6 Rondvraag & w.v.t.t.k. (Myra Zeldenrust) 

 

Wouter Hakhoff (landelijk bestuur): We hebben een mooi congres gehad. Het 
bestuur kan altijd vragen beantwoorden. Het was fijn om er een keer bij te zijn. 
 
Ate: Er ligt een samenwerkingsvraagstuk waterschappen 2027; PvdA heeft een 
eigen lijst, wij steunen onder water natuurlijk. Er lopen nu gesprekken binnen 



Water Natuurlijk en bij landelijk bureau GL en PvdA. Waarschijnlijk komt hier 
eind dit jaar duidelijkheid hierover. 
Wouter: Dit is een lastige vraag. Wij zijn blij met huidige samenwerking met 
Water Natuurlijk maar hier wordt nog niet partijbestuur breed over gesproken. 
 
Sinan: Zelf ben ik kandidaat op nr. 12 voor Europese Verkiezingen. Hierbij een 
oproep om ons in te zetten voor de campagne. Mocht je mij in je gemeente te 
willen kan je me vinden. 
 
Vraag Winnifred en Mark, wat is de rol van themagroepen? Myra: Dit is een 
vraagstuk wat we nog moeten oppakken. Joop: Op dit moment hebben we geen 
actieve provinciale werkgroepen. Debat cafés vervangen deze deels. Misschien 
kunnen we gebruik maken van wat er al is in de provincie. 
 
Casper: Zie je provincie werkgroepen als samenwerkende lokale thema groepen? 
Joop: Niet vanuit de provincie maar naar behoefte van het lokaal samenvoegen 
bijv. Rotterdam Airport: Rotterdam-delft. Geen vaste werkgroepen. We hebben 
geen besluit hierover genomen en kijken eerst naar debat cafés. 
 
Ate: Wij hadden destijds besloten te stoppen met wekgroep Natuur omdat het 
niet functioneerde: voeding en combinatie met fractie werkte niet. Goed als er 
nieuwe plannen zijn om oude ervaringen mee te nemen. Ate geeft aan mee te 
kunnen denken. 
 
Mark: Goed idee om het naar debat cafés te verplaatsen. Dan komt er door 
lokale werkgroepen meer druk op fractie. Myra: met debat cafés gaan we ideeën 
ophalen. We moeten nog uitzoeken hoe dit goed gaat werken. 
 
Casper: Het onderwerp windparken speelt in alle gemeenten en is lastig om 
organisch te groeien. Casper ziet ook geen ideale oplossing 
 

7 Afsluiting (Myra Zeldenrust) 
 

Myra sluit de vergadering af 
 

 


